Galatians- Set Free to Live

迦拉達書- 自由地生活
Session 8- Galatians 6- "Let Us Not Grow Weary in Well-Doing"
第八課–迦拉達書六章- 我們要行善而不感到厭倦
Loving Guidance (Read Galatians 6:1-10)

1. In verse 1, Paul describes a situation in which a person sins, or is "overtaken in any trespass." What does his use of the word "overtaken" suggest about the relationship between a Christian believer and sin in his life? (Read also 1 Peter 5:8.)

保祿在第一節中描述了個人的罪，或者是「陷於某種過犯」 的情況。保祿使用“陷於”這個詞，他對基督徒的生活與罪之間的關係有什麼建議？（讀伯多祿前書 5：8）
2. a. Read verse 1 carefully. If a man sins, is it a private, personal issue that affects only God and himself? How do you know?

仔細閱讀第 一節。如果人犯了罪，是否只是個人問題，只影響到自己和天主？你是怎麼知道的？
b. What does the word "restore" suggest to you?

「矯正」一詞對你有什麼意義？
c. How is this restoration to be handled? Why?

應如何作出「矯正」？為什麼？
3. Why do you think Paul speaks of "bearing one another's burdens" in regard to restoring a sinner? Read also 1 Corinthians 12:26.

對於「矯正」罪人，你認為保祿為什麼說「應彼此協助背負重擔」？參閱格前 12:26。
4. Read verses 3-5. Paul warns against anyone thinking "he is something, when he is nothing." Think about the historical context in which Paul wrote the epistle—the struggle between Jewish and Gentile Christians. (See also Luke 18:11.) Why is this warning appropriate in that context?

讀三至五節，保祿警告及反對任何人「以為算什麼，」的想法，其實「人本來不算什麼」。想想，保祿寫這封書信的歷史背景 — — 猶太人和非猶太人基督徒之間的鬥爭。（請參閱路加福音 18:11。為什麼在這背景下，這是合適的警告？
5. Look at what Paul says in verse 5. Is he contradicting what he just said in verse 2? What does he mean?

看保祿在第五節中說了什麼，這是否駁斥了他在第二節所說的？他是什麼的意思？
6. Read verse 9. Describe the threat Paul anticipates to the work of sowing to the Spirit that is mentioned in verse 8. Why does this threat exist?

閱讀第九節。描述保祿在第八節所提及「聖神撒種」的工作預計會遇到的威脅。為什麼存在這種威脅？
7. Think About It. In verse 10, Paul urges the Galatians to "do good to all men." Earlier he has said not to grow weary in "well-doing." When Catholics speak of the need for good works in order to be pleasing to God, they are referring to these things. How are these works different from "works of the law" in relation to salvation?

想想看。保祿在第 十 節中，敦促迦拉達人要「向眾人行善」。早些時候他已說「行善不要厭倦」。天主教徒以此引用，要以善功來討天主的喜悅。這些善功與救恩的關係，與「遵行法津」有何不同？
8. Re-read verses 1-10. They confirm what Paul has said, directly or indirectly, in many parts of this epistle: The grace of new life in Christ that comes through faith and baptism can actually be weakened and lost through sin. But do these verses give us any reason to be terrified by that fact? How would you describe the tone of this part of Paul's letter?

重溫一至十節。他們證實保祿，直接或間接地從許多的書信中說︰ 基督內新生命的恩寵是來自信德及聖洗，卻因罪惡而被削弱。但是，些經文有否給我們任何對這事實感到驚嚇的理由？你如何形容保祿這一部分書信的語氣？
A Final Exhortation (Read Galatians 11-18)

最後的勸勉
9. What does Paul suspect is the reason the Judaizers are so eager for the Gentiles to be circumcised (vss. 12-13)?

保祿懷疑，那些保守猷太主意者為什麼渴望那外邦人行割損禮呢？參閱十二至十三節。
10. In verse 14, Paul says he will only boast in the cross of the Lord Jesus Christ. What kind of boasting can one do about the Crucifixion?

在第 十四 節中，保祿說他只會誇耀耶穌基督的十字架。一個被釘在十字架上基督有什麼可誇耀？
11. In verse 17, why should "the marks of Jesus" on Paul's body' serve to silence his opponents?

在第 十七 節，為什麼保祿身上的「耶穌的烙印」 有助於使反對者啞口無聲？
12. Read over 1:13 and 6:17 What does the contrast between these verses tell us about the man, Paul?

閱讀一章十三節及六章十七節，對比這幾節經文告訴我們什麼關於保祿？
